

7 February 2023

Dear Prime Minister Sunak and President Macron,

The bilateral Chambers of Commerce – the French Chamber of Commerce in Great Britain and the Franco-British Chamber of Commerce and Industry – have helped to foster Franco-British business relations for over a century. The UK and France have a longstanding economic relationship: France is the UK's fifth-largest trading partner, and the UK is France's seventh-largest trading partner. Both Chambers recognise the importance of excellent cross-Channel business relations for growth and prosperity in the present international economic context.

For these reasons, on 6th July 2022 the bilateral Chambers of Commerce launched the new UK-France Business Forum in Paris, hosted by the British Ambassador to France. The Business Forum is built on a joint commitment by the bilateral chambers and other partners to strengthen business relations between France and the UK. 28 business leaders from 25 French and British companies came together for business-to-business dialogue on commercial opportunities on both sides of the Channel.

In view of the upcoming UK-France Summit on 10th March, the Business Forum met on 7th February at the Residence of the French Ambassador to the United Kingdom to consider business and commercial priorities around the bilateral Summit. The Business Forum identified three key priorities and subsequently published reports (attached to this letter):

- i. Mobility
- ii. Climate transition
- iii. Technology & innovation

The Business Forum recognises the importance of **cross-border mobility** in facilitating trade and investment between the UK and France. The mobility sub-group's recommendations can be summarised threefold:

- i. **Digital border:** Reduce friction at the border through advanced traveller preparation and authorisation and accelerate border crossing with biometric technology and trusted traveller recognition.
- ii. **Visa Facilitation:** Facilitate the current visa process by reducing time and costs for applications, as well as introducing greater clarity and/or expanding the list of permitted paid activities for which no visa is required.
- iii. **Youth Mobility:** Introduce initiatives to encourage young people to experience cultural, educational, and professional opportunities of the other country and create future economic opportunities for both countries.

Climate action is central to both countries' economic futures. Forum members see opportunities for further collaboration in the transition to renewable energy and the circular economy. As such, we propose that both governments:

- i. Create a **UK-France Renewable Energy Taskforce** and a **UK-France Circular Economy Taskforce**, bringing together private sector stakeholders, relevant authorities, and operators to facilitate cross-Channel investment.
- ii. **Unlock business investment in carbon free energy including nuclear, renewable energy and the circular economy** through specific regulatory changes and investments in infrastructure.

Both the UK and France are leading **technology** players in Europe and have a strategic interest in building digital capabilities in the face of global competition and using technology to develop initiatives to support cross border climate action. The Business Forum Technology & Innovation working group proposes to:

- i. Organise a tech conference supported by the **UK-France Business Forum** to take place in the margins of London Tech Week, VivaTech and the next Business Forum (June or July 2023) in Paris.
- ii. Explore possibilities to create **Franco-British synergies between London Tech Week and VivaTech**, the two flagship tech conferences taking place in the UK and France respectively in June 2023.
- iii. Use **London Tech Week and VivaTech as an opportunity for both governments to make a high-level commitment** to foster a dynamic and resilient tech ecosystem in Europe.

Both Chambers recognise the short lead-time ahead of the 10th March Summit. As such, our sub-groups have focused on executable solutions where business and government can work together to create the architecture for trade and investment to thrive in the next phase of UK-France relations.

You will find attached the three draft reports, which both Chambers would be happy to discuss with UK and French Governments ahead of the UK-France Summit. We hope that the Summit will be a real success.

Sincerely,



Fabienne Viala,
President, French Chamber of
Commerce in Great Britain



Thierry Drilhon,
President, Franco-British Chamber

7 février 2023

Monsieur le Président de la République, Monsieur le Premier Ministre du Royaume-Uni,

Voici plus d'un siècle que les Chambres de Commerces bilatérales – la Chambre de Commerce Française en Grande-Bretagne et la Chambre de Commerce et d'Industrie Franco-Britannique – contribuent à promouvoir et favoriser les relations économiques et commerciales entre nos deux pays. Le Royaume-Uni et la France entretiennent effectivement des relations d'affaires de longue date : la France représente le cinquième partenaire commercial du Royaume-Uni, et le Royaume-Uni le septième partenaire de la France. Les deux Chambres reconnaissent l'importance de maintenir d'excellentes relations commerciales, afin d'encourager la croissance et la prospérité transmanche dans le contexte économique actuel.

Pour toutes ces raisons, les Chambres de Commerce bilatérales ont lancé le 6 juillet 2022 le nouveau Forum des Affaires Franco-Britannique à Paris, en présence de l'Ambassadrice du Royaume-Uni en France. Le Forum repose sur l'engagement conjoint des Chambres bilatérales et d'autres partenaires pour renforcer les relations commerciales entre la France et le Royaume-Uni. 28 dirigeants représentant 25 entreprises françaises et britanniques se sont réunis pour échanger sur les différentes opportunités commerciales des deux côtés de la Manche.

En vue du Sommet Franco-Britannique du 10 mars prochain, le Forum des Affaires s'est rassemblé à Londres, le 7 février, à la Résidence, en présence de l'Ambassadrice de France au Royaume-Uni, pour déterminer les principales priorités commerciales et économiques. Le Forum en a identifié trois, à la suite desquelles trois rapports (jointes à la présente lettre) ont été publiés :

- i. La mobilité
- ii. La transition climatique
- iii. La technologie et l'innovation

Le Forum souligne l'importance de la **mobilité transfrontalière** pour faciliter les échanges et les investissements entre la France et le Royaume-Uni. Les recommandations du groupe mobilité peuvent être résumées en trois points :

- i. **Une frontière digitale** : Réduire les frictions en privilégiant des systèmes de renseignements préalables sur les passagers, accélérer le passage à la frontière grâce à des technologies biométriques et grâce à un système de reconnaissance des voyageurs de confiance.
- ii. **La facilitation des visas** : Rationaliser le processus de visa actuel en réduisant le délai de demande, les coûts ainsi qu'en clarifiant et/ou en élargissant la liste d'activités rémunérées autorisées qui ne nécessitent pas de visa.
- iii. **La mobilité des jeunes** : Développer des initiatives pour encourager les jeunes à profiter des opportunités culturelles, éducatives et professionnelles des deux pays et de créer de futures opportunités économiques pour nos deux pays.

Agir pour le climat est essentiel pour l'avenir économique de nos deux pays. Les membres du Forum y voient l'opportunité d'une plus grande collaboration autour de la transition vers les énergies renouvelables et l'économie circulaire. A ce titre, nous proposons que les deux gouvernements :

- i. Etablissent des **groupes de travail sur l'énergie renouvelable et l'économie circulaire** en rassemblant les acteurs clefs du secteur privé, les autorités compétentes, et les opérateurs afin de faciliter les investissements transmanche.
- ii. **Débloquent des financements privés dans les énergies sans carbone notamment le nucléaire, l'énergie renouvelable et l'économie circulaire** en adaptant la réglementation et en débloquant plus de financement pour les infrastructures.

La France et le Royaume-Uni sont des acteurs de premier plan de l'innovation technologique européenne. Les deux pays ont un intérêt stratégique à développer leurs capacités digitales face à la concurrence mondiale et à utiliser la technologie pour soutenir l'action climatique des deux côtés de la Manche. Le groupe de travail « Technologie et Innovation » du forum propose de :

- i. **Organiser une conférence technologique** soutenu par le Forum des Affaires franco-britannique en marge de la *London Tech Week*, VivaTech et lors de la prochaine réunion du Forum à Paris (en juin ou en juillet 2023).
- ii. Explorer la possibilité de créer des **synergies franco-britanniques entre la *London Tech Week* et VivaTech**, les deux conférences phares qui auront lieu respectivement à Londres et à Paris en juin 2023.
- iii. **Profiter de la *London Tech Week* et VivaTech pour que les deux gouvernements conviennent d'un engagement de haut niveau** pour créer un écosystème technologique dynamique et résilient en Europe.

Les deux Chambres reconnaissent que le délai avant le Sommet Franco-Britannique du 10 mars est court. Pour cette raison, nos groupes de travail ont mis l'accent sur des solutions concrètes, permettant aux entreprises et aux gouvernements de bâtir des conditions propices au commerce et à l'investissement entre la France et le Royaume-Uni.

Vous trouverez ci-joint les trois rapports. Les deux Chambres seraient, bien entendu, très heureuses de pouvoir en discuter avec les deux gouvernements en amont du Sommet Franco-Britannique. Un évènement qui rencontrera, nous l'espérons, un grand succès.

Nous vous prions d'agréer, Monsieur le Président de la République et Monsieur le Premier Ministre, l'expression de notre profond respect.



Fabienne Viala,
Présidente, Chambre de Commerce
Française en Grande-Bretagne



Thierry Drilhon,
Président, Chambre de Commerce et
d'Industrie Franco-Britannique